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Încă un deputat a dat PNL 
pe ALDE

Deputatul Daniel Olteanu şi-a anunţat,
marţi, înscrierea în Partidul Alianţa Liberalilor
şi Democraţilor (ALDE), la o lună după ce a
demisionat din Partidul Naţional Liberal, el
afirmând că nu va renunţa să susţină marile
investiţii în infrastructură în Moldova. „Am
decis să mă alătur ALDE pentru că, după 22
ani de la semnarea adeziunii la PNL, este
foarte greu să nu rămân liberal, alături de

mulţi dintre colegii cu care am traversat aceşti
ani. Mă onorează faptul că domnul preşedinte
Călin Popescu-Tăriceanu a considerat că
subiectele şi proiectele pe care le-am adus în
spaţiul public pȃnă acum, ca parlamentar, şi
mă refer în special la cele care privesc
atenuarea discrepanţelor regionale cu sprijinul
direct al statului, sunt solide şi merită
susţinerea ALDE. E vorba despre iniţiative
pentru care vasluienii, al căror reprezentant
sunt, au găsit prea puţină deschidere şi
înţelegere din partea guvernărilor anterioare,
şi care se referă la scăderea decalajelor între
Vaslui şi regiunile bogate, la ştergerea
inechităţilor între Moldova şi restul ţării”, se
arată într-un comunicat de presă semnat de
Daniel Olteanu.

Plângere penală pe numele lui
Iohannis pentru abuz în serviciu

Sesizare la Parchetul General pe numele
lui Klaus Iohannis. Sesizarea a fost depusă de
Cătălin Stochiţă, fost candidat la Primăria
Sectorului 5 şi un apropiat al lui Marian
Vanghelie. Stochiță îl acuză pe preşedintele
Iohannis de abuz în serviciu şi cere
procurorilor Parchetului de pe  lângă Înalt

Curte de Casaţie şi Jutiţie să învestigheze
posibile încălcări ale legii din partea şefului
statului cu privire la scandalul revocării din
funcţie a Laurei Codruţa Kovesi. În plus,
Stochiţă cere suspendarea preşedintelui
Klaus Iohannis, demers pentru care a
declanşat o campanie de strângere de
semnături.

Pe scurt. Sterilizare și vaccinare gratuite

La Agigea s-a găsit soluția
pentru problema

maidanezilor! La Constanța?
Nu există localitate în

România, fie ea sat cu
câteva case sau municipiu

reședință de județ, care să nu se
confrunte cu problema câinilor
maidanezi. Cauzele sunt nenumărate,
dar soluții omenești, prin care să fie
redus numărul de maidanezi fără
rănirea lor nu sunt prea multe. Colac
peste pupăză, în mediul rural problema
se perpetuează mai ușor din cauza
unui obicei sinistru pe care îl au unii
proprietari de câini. Vorbim despre cei
care adună puii proaspăt fățați în
propria curte și îi abandonează
undeva, pe stradă, făcând ca problema
câinilor maidanezi să pară fără
rezolvare. Potrivit specialiștilor, cea mai
eficientă metodă prin care poate fi
redus numărul maidanezilor este
sterilizarea câinilor. În plus, de cinci
ani, proprietarii de câini care nu sunt
de rasă au obligația să își sterilizeze
animalele, astfel încât să nu se mai
perpetueze numărul câinilor
comunitari. Însă, aici intervine o altă
problemă, aceea a costurilor, pentru că
foarte mulți oameni nu își permit să
plătească o asemenea operație. 

n STERILIZARE ȘI VACCINARE
GRATUITE PENTRU TOATE
ANIMALELE! n Din acest punct de
vedere, Primăria Agigea a înregistrat o
premieră în județul Constanța. Cu
sprijinul Asociației Animal Society,
asigură sterilizarea gratuită a tuturor
câinilor și chiar și pisicilor din comună.
Mai mult, animalele vor fi vaccinate
antirabic. Campania are loc în
perioada 26 iunie - 20 iulie,  timp în
care vor fi sterilizați atât câinii și pisicile
de pe străzi, cât și cei din curțile și
casele oamenilor. În cazul celor din
urmă, se va interveni cu acordul
proprietarilor. Tot ce trebuie să facă
deținătorii de animale din Agigea este
să sune la 0732.007.740 și să își
programeze animalul la medic. La
același număr de telefon poate fi
solicitată o echipă care să vină la
domiciliu să ia animalul. „Începând din
2013, este obligatorie sterilizarea
câinilor și pisicilor, cu excepția celor de
canisă. În aceste condiții, încercăm să
reducem numărul câinilor abandonați.
Este gratis. Nici Primăria și nici
cetățenii nu vor plăti nimic pentru
această operație, iar acest lucru este
important de știut, mai ales în condițiile
în care o astfel de intervenție este
foarte costisitoare. Tot ce am făcut
pentru acești oameni a fost să
asigurăm cazare echipei într-o locație
a comunității, iar ei nu au avut nicio
pretenție legată de condiții Este foarte
important ca locuitorii să înțeleagă că
este un întreg procedeu. Nu poți să
castrezi animalul și să-l arunci în
stradă. Animalul trebuie să stea 24 de
ore sub supraveghere medicală, după
care trebuie consultat și abia apoi va fi
returnat proprietarului sau, după caz,
va fi inclus în programele de terapie
derulate de Animal Society ori va fi dat

spre adopție”, a declarat primarul
comunei Agigea, Cristian Cârjaliu. 

n NU POȚI SĂ-ȚI DUCI
ANIMALUL LA STERILIZAT?
CHEAMĂ MEDICUL SĂ VINĂ SĂ ÎL
IA n La rândul său, președintele
Animal Society, dr. Anca Tomescu, a
lansat un apel către cetățeni, să fie
cooperanți cu autoritățile și medicii în
această campanie. „Rezolvarea
problemelor nu se face peste noapte.
Ceea ce trebuie să știe cetățenii este
că, pe lângă faptul că sunt obligați să
își sterilizeze animalele de companie,
au acum posibilitatea să facă acest
lucru gratis. Oamenii trebuie să știe că
nu trebuie să plătească nimic și pot
veni la noi cu câinele sau pisica să le
sterilizăm. Acest parteneriat dintre noi
și Primăria Agigea va fi unul de lungă
durată, nu se limitează doar la această
perioadă. Dacă este cazul, ne
întoarcem în fiecare an, dar fără
implicarea cetățenilor nu putem rezolva
problemele. Singuri, nu putem face
mare lucru. Este important să precizăm
că putem veni noi să luăm animalul din
curtea omului, dacă proprietarul nu are
posibilitatea să îl aducă la noi. Trebuie
doar să ne sune la numărul de telefon
0732.007.740 și noi
vom merge să luăm
animalele. Este
important ca oamenii să
înțeleagă că nu vom
face vreun rău
animalului, dimpotrivă,
îi vom vaccina antirabic
și îi vom trata în cele
mai bune condiții. Le
cerem locuitorilor să fie
înțelegători, pentru că,
în caz contrar, tot ei ar
putea să se plângă
primarului din cauza
câinilor maidanezi.
Acum avem
posibilitatea să punem
umărul pentru
rezolvarea acestei
probleme”, a declarat
dr. Tomescu.

n SE POATE ȘI ÎN

ALTE LOCALITĂȚI. DAR SE VREA?
n Membrii Animal Society au punctat,
însă, că, înainte de a le cere oamenilor
înțelegere, este important să existe
sprijin din partea autorităților. Asta
pentru că, deși proiectul fundației este
foarte bine pus la punct, reprezentanții
asociației nu au cum să ia toate
localitățile la rând, să dea buzna și să îi
tragă de mânecă pe primari pentru a le
rezolva problemele cu câinii
maidanezi. Inițiativa trebuie să vină din
partea autorităților locale, care trebuie
să le solicite celor de la Animal Society
ajutorul. Sigur, primăriile trebuie să
asigure și anumite condiții, dar nu
reprezintă prea mult în schimbul
rezolvării uneia dintre cele mai mari
probleme. Din păcate, la nivelul
județului Constanța, doar Primăria
Agigea a făcut demersuri în acest
sens. Poate se sesizează și autoritățile
de la Constanța cu această ocazie și
încearcă o colaborare cun acest ONG.
Cine știe, poate s-ar dovedi mult mai
fructuoasă decât orice altă colaborare
cu orice alt ONG sau agent economic
și poate ar face mai mult decât
campanii imaginare de
„responsabilizare a cetățenilor”.

„CÂINI PENTRU OAMENI”, A DOUA ȘANSĂ
PENTRU MAIDANEZI

Proiectul celor de la Animal Society mai are o
componentă, aceea prIn care câinii maidanezi salvați de
voluntari primesc o a doua șansă. Unii dintre ei pot fi
integrați în programele de terapie cu bâtrâni instituționalizați
și copii cu nevoi speciale. De altfel, o mică demonstrație pe
această temă a avut loc marți dimineață, la Agigea. „Câinii
de terapie nu au fost recrutați special, ci au fost salvați.
Practic, am fost puși în trei situații diferite în care ne-am pus
această problemă, a salvării lor. N-am știut de la bun început
că vor fi buni câini de terapie. Nimeni nu are cum să știe
asta mai ales în cazul maidanezilor. Pur și simplu ne-am
gândit cum putem să îi integrăm în acest program. Ei au
trecut primele teste simple, după care, încet, i-am introdus în
programe de terapie. Avem psihologi care îi testează. Până
acum am avut și situații în care am eșuat, când nu am putut
pregăti câinii până la capăt. Țuca e cea mai în vârstă, are 12
ani, face asta de aproape 11. Toto este cel mai tânăr, l-am
găsit într-o parcare din Cluj-napoca, cerșea cineva cu el, iar
animalul era într-o stare foarte proastă, Pe Mulan am găsit-o
când era cât o palmă și nu aveam de unde să știm că este
bună pentru terapie. Acum, este cel mai iubit câine de la
Centrul de Bătrâni din București”, a spus dr. Tomescu.


